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Protokół Nr XXXII/2009
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 29 kwietnia 2009 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 r.
- w sprawie zmiany Uchwały dot. regulaminu udzielania pomocy materialnej 
  o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Sitno
- w sprawie zmiany Uchwały dot.  regulaminu wynagrodzeń nauczycieli
- w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubelskiego 
  dot. przekształcenia Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Lublinie 
- w sprawie zaciągnięcia kredytu na budowę sieci kanalizacyjnej w Jarosławcu
- w sprawie zaciągnięcia kredytu na zakup wozu bojowego dla OSP Sitno
- w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sitno za 2008 r.
- w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sitno.
- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Juszczak Andrzej
4. Gazda Antoni
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Pawlicha Bogdan
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13. Szajnoga Marek
14. Tukiendorf Edward
15. Wrotniak Mieczysław

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad XXXII  Sesji  Rady Gminy w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 
Jolantę Hryciuk oraz przybyłych na obrady sesji sołtysów, mieszkańców Górnej Kol. 
Cześniki i strażaków OSP w Sitnie.   
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 17³°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając 
jednocześnie czy są do niego uwagi.
Państwo Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  porządek  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym. 

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn,  Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Następnie  Pan  Bogdan  Pawlicha  zaproponował  by  udzielić  głosu  mieszkańcom 
Górnej Kol. Cześniki.
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Sołtys  Górnej  Kol.  Cześniki  Pan  Zdzisław  Skóra  poinformował,  że  mieszkańcy 
przybyli na obrady sesji w związku z wnioskiem Pana Kulaszy w sprawie odzyskania 
działki w Górnej Kol. Cześniki.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  podanie  Pana  Kulaszy  w  ww.  sprawie 
(podanie stanowi załącznik do Protokołu).
Pan Sekretarz  poinformował,  że  ww.  działkę  dziadek Pana  Kulaszy  przekazał  na 
własność Skarbu Państwa w zamian za rentę. W 1991 r. Gmina otrzymała decyzję 
komunalizacyjną od Wojewody Lubelskiego. Pan Kulasza chciałby odkupić fragment 
działki  niezagospodarowany.  Należałoby dokonać  szacunku tego mienia,  podziału 
i przekazania. Jak sołectwo wyrazi zgodę to można będzie tego dokonać.
Pan Wójt dodał, że całość działki ma powierzchnię 0,54 ha.
Pan Zdzisław Skóra poinformował, że ta działka nie jest zbyt duża. Młodzież chce 
wykonać na niej boisko sportowe.
Pan Bogusław Dziekanowski zaproponował, by zostawić tą całą działkę na potrzeby 
sołectwa.
Pan Bogdan Pawlicha  dodał,  że  sołectwo powinno podjąć  decyzję  w sprawie  tej 
działki.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zaproponował sporządzenie listy mieszkańców, którzy są 
przeciwni przekazaniu tej działki.
Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że nie ma o czym dyskutować gdyż jest to zbyt mała 
działka, żeby ją dzielić. Należy zostawić tą działkę na potrzeby sołectwa.
Pan Janusz Brzozowski dodał, że nie ma nawet potrzeby głosowania – o tej sprawie 
powinna decydować rada sołecka Górnej Kol. Cześniki.
Następnie Pan Zdzisław Skóra zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody na wycięcie 
zakrzaczenia na ww. działce w celu wykonania boiska sportowego.    
Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował  złożenie  podania  do  Wójta  Gminy 
w ww. sprawie.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad. 

Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 15 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XXXII/194/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Przewodniczący  Komisji  Planu  i  Budżetu  Pan  Andrzej  Juszczak 
poinformował, że Komisja zapoznała się ze zmianami i opiniuje je pozytywnie.
Pan Antoni Gazda zaproponował by nie odczytywać całych zmian gdyż każdy 
Radny otrzymał je w materiałach na sesję.
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jednak dobrze by było gdyby Rada 
Gminy usłyszała jeszcze raz proponowane zmiany.
W związku z powyższym Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał o środki na badania glebowe.
Pani  Skarbnik  obiecała  zapisać  ww.  środki  w  następnych  zmianach 
budżetowych.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy.
Wyżej  wymieniona  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym (przy 14 Radnych biorących udział w głosowaniu).

2) Uchwała  Nr  XXXII/195/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLIII/203/06  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia 
20 czerwca 2006 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/130/05 Rady Gminy 
w Sitnie z dnia 30 marca 2005 r. w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania 
pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych 
na terenie gminy Sitno.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  13  głosach  za, 
0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

3) Uchwała  Nr  XXXII/196/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXI/188/09  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia 
26 marca 2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach, 
dla  których  organem  prowadzącym  jest  Gmina  Sitno  dodatków: 
motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy  i  niektórych  innych 
składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.
Projekt ww. Uchwały omówił Pan Sekretarz.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12  głosach  za, 
0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

4) Uchwała  Nr  XXXII/197/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w  sprawie  zaopiniowania  projektu  uchwały  Sejmiku  Województwa 
Lubelskiego w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Szpitala 
Wojewódzkiego im. Jana Bożego w Lublinie.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  o  ww.  sprawie  powinni  decydować 
Radni Wojewódzcy.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za pozytywną opinią dotyczącą 
proponowanej uchwały Sejmiku Wojewódzkiego.
W głosowaniu jawnym za pozytywną opinią opowiedział się 1 Radny, przeciw 
(za negatywną opinią) – 11, 3 Radnych wstrzymało się od głosu.

5) Uchwała Nr XXXII/198/09 Rady Gminy Sitno z dnia 29 kwietnia 2009 r. w 
sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej.
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Pan Wójt wyjaśnił, że Gmina ma wstępnie obiecaną pożyczkę z WFOŚiGW 
i potrzebna jest uchwała Rady Gminy.
Pan Leszek Kozak zapytał czy kanalizacja obejmie cały Jarosławiec czy tylko 
osiedle.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na razie realizowany będzie I etap kanalizacji na 
Osiedlu. Po przetargu na to zadanie WFOŚiGW przyzna do 60 % pożyczki, 
z czego do 30 % może zostać umorzone.
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

6) Uchwała  Nr  XXXII/199/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał  jakie są szanse na otrzymanie dotacji 
na zakup wozu bojowego.
Pan  Wójt  poinformował,  że  dotacja  z  Zarządu  Głównego  OSP  wynosi 
150.000,-zł a dotacja od Komendanta Wojewódzkiego – 106.000,-zł.
Razem dotacja wynosi ok. 256.000,-zł.
Pan Marek Szajnoga zapytał o koszt zakupu tego samochodu.
Pan Jerzy Mazurek zapytał o termin realizacji zakupu.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  w  zależności  od  marki  auta  –  koszt  zakupu  wozu 
bojowego  średniej  ładowności  w  ubiegłym  roku  wynosił  od  530.000,-zł 
do 580.000,-zł.
W myśl ustaleń przetarg musi być zorganizowany do 25 czerwca br.
Pan Jerzy Mazurek zauważył, że po zbilansowaniu budżetu wychodzi, że na 
wóz bojowy jest w budżecie 700.000,-zł.
Pan Wójt stwierdził, że w chwili obecnej trudno określić ile gmina dostanie 
pożyczki  z  Funduszu.  Jak  będzie  potrzeba  mniej  środków  to  weźmie  się 
mniejszą pożyczkę.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ta kwota dotacji jest ostateczna.
Pan Wójt wyjaśnił, że na piśmie jest wstępnie przyznane 150.000,-zł natomiast 
kwota  106.000,-zł  jest  przyrzeczona  ale  nie  ma  jeszcze  dokumentu 
potwierdzającego. Może pozyska się jakieś środki od firm ubezpieczeniowych.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ok. 200.000,-zł kosztowałby stary 
wóz bojowy więc lepiej dołożyć i kupić nowy wóz.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał czy ktoś zastanawiał się ile będzie kosztowało 
utrzymanie takiego samochodu. Samo auto-casco będzie stanowiło ogromną 
kwotę. Trzeba się zastanowić nad tym, czy gminę stać na taki wóz. Wpłaci się 
zaliczkę a jak gmina zrezygnuje to zaliczka przepadnie. Trzeba się zastanowić 
czy ten samochód jest gminie potrzebny.
Pan  Antoni  Winnik  wyjaśnił,  że  OSP  potrzebny  jest  taki  samochód, 
o pojemności wody ok. 2500 litrów, z napędem na wszystkie osie żeby mógł 
wszędzie dojechać.
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Pan  Andrzej  Juszczak  zauważył,  że  w Zamościu  na  zakup  samochodu  dla 
zawodowej straży pożarnej złożyły się trzy samorządy po 150.000,-zł – a są to 
samorządy bogatsze od gminy Sitno. Trzeba się zastanowić czy gminie Sitno 
opłaca  się  przynależeć  do  Krajowego  Systemu  Ratowniczego  skoro  to 
prawdopodobnie wymusza zakup takiego wozu bojowego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  i  tak  istnieje  potrzeba  zakupu 
samochodu dla OSP Sitno.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  brakuje  pieniędzy  na  drogi,  niektóre 
odcinki  buduje  się  po  15  lat  a  za  takie  pieniądze  chce  się  kupować  wóz 
bojowy. Niedaleko gminy Sitno jest straż zawodowa w Zamościu. Kupuje się 
samochody bojowe dla innych gmin.
Pan Marek Rogalski poinformował, że w ub. roku dołożono ponad 10.000,-zł 
do samochodu z Sitna. Ten samochód służył przez 30 lat i nowy samochód też 
będzie służył przez następne 30 lat. Można byłoby się też zapytać po co są 
oczyszczalnie ścieków w Jarosławcu.
Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  stwierdził,  że  nie  ma co  dalej  dyskutować  gdyż 
samochód strażacki w Sitnie jest niezbędny ponieważ chodzi o bezpieczeństwo 
mieszkańców gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  spokojną  i  rozważną  dyskusję 
w ww. sprawie.
Pan Mieczysław Wrotniak poprosił  o pozytywną decyzję w sprawie zakupu 
tego wozu bojowego, gdyż jest  on potrzebny nie tylko do pożarów ale też 
np. do wypadków samochodowych.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  nikt  nie  neguje  tego,  że  taki 
samochód jest potrzebny, tylko czy gminę stać na jego zakup.
Pan  Lucjan  Łuczyszyn  zaproponował  by  przegłosować  zakup  tego  wozu 
bojowego.
Pan  Ryszard  Monastyrski  dodał,  że  potrzebny  jest  taki  samochód,  który 
wszędzie dojedzie.
Pan  Andrzej  Juszczak  zapytał  czy  gmina  Sitno  musi  być  w  Krajowym 
Systemie Ratowniczym i jakie są z tego korzyści.
Pan Wójt wyjaśnił, że jest jeszcze propozycja wciągnięcia do KSR jednostki 
w Czołkach,  tylko  potrzeba  ok.  6  –  7  tysięcy  złotych na  sprzęt  medyczny 
i tlenowy. Można dyskutować – ale wykonano już wiele czynności i pozyskano 
250.000,-zł dotacji na zakup tego wozu bojowego. Środki własne gminy nie 
będą aż tak duże a spłata pożyczki będzie rozłożona na wiele lat. 
Pan Antoni Gazda zapytał po co utrzymuje się tyle samochodów strażackich 
w  każdej  miejscowości  skoro  jest  autobus  szkolny.  Mieszkańcy  zwracają 
uwagę, że te samochody służą tylko do wożenia pewnych osób. Natomiast wóz 
bojowy jest jak najbardziej potrzebny.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że dziwi się tej wypowiedzi gdyż nie 
było takich uwag jak stawiana była remiza czy kupowany samochód dla OSP 
w Kol. Sitno.
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Pan  Janusz  Brzozowski  zauważył,  że  Radni  są  po  to,  żeby  słuchać 
mieszkańców. Natomiast kredyt będzie musiał być spłacony w 2 lata. Czym 
bardziej  gmina jest  odległa od Zamościa to tym bardziej potrzeba jej  wozu 
bojowego  natomiast  gmina  Sitno  sąsiaduje  z  Zamościem.  Mieszkańcy  źle 
widzą dbanie tylko i wyłącznie o straż. Po co w każdej miejscowości jest wóz 
bojowy – tylko do wyjazdów do kościoła i  z  powrotem. Gmina nie podoła 
z utrzymaniem tylu jednostek OSP.
Pani Janina Zawada stwierdziła, że strażacy pracują społecznie i udzielają się 
bezinteresownie. OSP w Sitnie musi mieć wóz bojowy. Jak radny gminy może 
powiedzieć, że nie trzeba wozu bojowego.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  odnośnie  wozów  strażackich,  że  służą  one  dla  osób 
starszych i dla gminy natomiast autobus jest dla szkół. Jeżeli są takie głosy 
to trzeba złożyć wniosek w sprawie zabrania wozu bojowego np. z Cześnik.
Drogi na terenie gminy Sitno też nie są takie złe.
Pan Marek Rogalski dodał, że w ub. roku OSP w Sitnie miała 28 wyjazdów – 
18 razy była pierwsza na miejscu. Młodzież chce zapisywać się do straży ale 
do nowego samochodu.
Pan  Leszek  Kozak  dodał,  że  gdyby  nie  wóz  strażacki  to  w  ub.  roku 
w Kornelówce spaliłby się kombajn zbożowy.  
Pan  Sekretarz  poprosił  o  poprawienie  w  treści  Uchwały  spłaty  pożyczki 
na 4 lata.  Jeszcze nie  wiadomo czy wniosek w sprawie pożyczki  przejdzie 
w WFOŚiGW. Obiekty OSP trzeba jakoś utrzymywać. Szkoda nie skorzystać 
z dotacji 256.000,-zł. Ta zaplanowana pożyczka to są środki własne gminy.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  Krajowy  System  Ratownictwa  źle 
funkcjonuje  skoro  gmina  Sitno  ma  mieć  tyle  jednostek  w  tym  systemie 
a miasto Zamość jest w systemie ale nie ma takiego wozu bojowego.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
Uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  z  WFOŚiGW  na  zakup  wozu 
bojowego.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  10  głosach  za, 
0 przeciw i 5 głosach wstrzymujących.    

7) Uchwała  Nr  XXXII/200/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  Wójta  Gminy  Sitno  z  wykonania 
budżetu za 2008 rok i udzielenia absolutorium z tego tytułu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku  absolutoryjnego  (opinia 
stanowi załącznik do protokołu).
Ponadto  Przewodniczący  poinformował,  że  Uchwała  Komisji  Rewizyjnej 
w  sprawie  absolutorium  (pozytywna  opinia  Komisji)  przedstawiana  była 
na poprzedniej sesji. Następnie Przewodniczący zapytał kto jest za przyjęciem 
Uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Sitno.
W głosowaniu jawnym za ww. Uchwałą głosowało 13 Radnych, przeciw – 0, 
2 Radnych wstrzymało się od głosu.  
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8) Uchwała  Nr  XXXII/201/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w sprawie przyznania wynagrodzenia dla Wójta Gminy Sitno.
Pan Sekretarz poinformował o nowym regulaminie wynagrodzeń pracowników 
samorządowych, który obowiązuje od marca 2009 r.
Pan Wójt  poprosił  o  pozostawienie  wynagrodzenia  w kwotach określonych 
na poprzedniej sesji.
W związku z powyższym Pani Skarbnik podała kwoty wynagrodzenia (z mocą 
od od 1 kwietnia 2009 r.)  -  wynagrodzenie zasadnicze – 4.550,-zł;  dodatek 
funkcyjny – 1.670,-zł; dodatek specjalny – 1.244,-zł; dodatek za wieloletnią 
pracę – 910,-zł.
Uchwała w ww. sprawie została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

9) Uchwała  Nr  XXXII/202/09 Rady Gminy Sitno  z  dnia  29  kwietnia  2009 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

 Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas i dotyczyło 
ono w szczególności:
– funkcjonowania GSW w Sitnie,
– wyników przetargów na realizację dróg,
– realizacji zadań drogowych,
– budowy chodników,
– funkcjonowania OSP,
– funkcjonowania Gospodarstwa Pomocniczego,
– konsultacji społecznych dot. ewidencji budynków i gruntów,
– wyborów do Parlamentu Europejskiego (7 czerwca 2009 r.),
– potrzeb remontowych dot. budynku urzędu gminy,
– działalności gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych,
– sprawozdania z organizacji kiermaszu wielkanocnego,
– gospodarki nieruchomościami,
– przypomnienia terminu składania oświadczeń majątkowych.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  o  sprawę  działki  w  Horyszowie  Polskim 
za budynkiem byłej mleczarni.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  na  następną  sesję  zostanie  przygotowania  odpowiednia 
uchwała w sprawie zbycia tej działki.
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Ad. 7
Sprawy różne

Pan Jerzy Mazurek poruszył temat nadwyżki budżetowej za  2008 r.  stwierdzając, 
że miała ona być wydatkowana na budowę dróg i chodników. Miały być też dodane 
środki na budowę chodnika w Cześnikach.
Pan Wójt wyjaśnił, że w budżecie jest zaplanowane 235.000,-zł na chodniki, w tym 
6.000,-zł na chodnik w Cześnikach. Z nadwyżki budżetowej przekazano do oświaty 
109.000,-zł.
Pan Jerzy Mazurek zauważył, że cała nadwyżka miała być przeznaczona na drogi 
i chodniki. 
Ponadto Pan Mazurek zapytał jak będą przebierane rowy na łąkach – ręcznie czy 
mechanicznie.
Pan Wójt wyjaśnił, że rowy będą przebierane ręcznie.
Pan Mazurek zwrócił się z prośbą o wysypanie gruzu na “Kułaczówce” na wykonany 
przepust,  żeby  ziemia  się  nieobsypywała.  Ponadto  Pan  Mazurek  zwrócił  się 
o  poprawę  przez  Pana  Sadlika  dziur  na  wykonanym  nakropku  a  także  poprawę 
wcześniejszej  drogi,  która  się  rozłazi  oraz  wyrównanie  drogi  Karp  “za  torem” 
i poprawę wykonanego chodnika w Cześnikach.  
Pan Wójt wyjaśnił, że gwarancja na asfalt wynosi 3 lata i jeżeli są takie uwagi to się 
go poprawi. Chodnik będzie poprawiony przez Gospodarstwo Pomocnicze natomiast 
rów zostanie poprawiony z rezerwy budżetowej.
Pan Jerzy Mazurek wyjaśnił, że chodzi o to, że wykonana droga nie przebiega tak jak 
powinna – pewne osoby (nieruchomości) znajdują się w pasie drogowym.
Pan Sekretarz poinformował, że droga tak przebiega gdyż Pan Lebioda nie udostępnił 
swojego terenu. Przy przystanku w Cześnikach ma być wykonana zatoka autobusowa 
natomiast odnośnie chodnika – gmina czeka na decyzję starostwa.
Nie  można  wszystkiego  negować.  Trzeba  oceniać  obiektywnie,  na  terenie  gminy 
sporo  się  robi  –  m.in.  odwodnienie  w  Jarosławcu  (Pan  Łygas),  koło  szkoły, 
numeracja  Osiedla,  od  następnego  tygodnia  ruszają  remonty  cząstkowe  dróg, 
wyrównano drogę Wólka Horyszowska – Karp, wyrównano praktycznie wszystkie 
drogi w Kornelówce, będą realizowane chodniki.
Trzeba  szukać  pieniędzy  w oświacie  –  w szkole  w Cześnikach jest  59  uczniów, 
w szkole w Kol. Sitno – 64 uczniów.
Pan  Jerzy  Mazurek  stwierdził,  że  niczego  nie  negował,  tylko  zwrócił  uwagę 
na zadania, które powinny być wykonane.
Pan Bogdan Pawlicha zauważył, że nie można podchodzić do tego tak emocjonalnie 
– Pan Wójt powiedział, że na drogę jest 3 lata gwarancji ale o tym, żeby ją poprawić 
mówiono już na początku kadencji. Przy nowej drodze trzeba przekopać 2 wjazdy 
na pola. Ponadto trzeba wykonać elewację szkoły w Cześnikach.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  trzeba  się  zastanowić  czy  w  szkole  w  Cześnikach 
i w Kol. Sitno musi być Karta Nauczyciela.
Pan Pawlicha zaproponował, by to urząd gminy o tym zadecydował.
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Pan Sekretarz dodał, że w przypadku szkół do 70 uczniów nie trzeba likwidacji tylko 
porozumienie ze Stowarzyszeniem. W następnym roku trzeba byłoby w ten sposób 
prowadzić inne szkoły. Trzeba zreformować sieć szkolna gdyż gminy nie będzie na 
nic stać.
Następnie Pan Sekretarz poinformował, że z darmowej żywności skorzystało ponad 
600 osób.
Pan Bogdan Pawlicha zwrócił  się  z  prośbą,  by na terenie  szkół  wywiesić  tablice 
o zakazie wstępu po godz. 22.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  ta  sprawa  będzie  poruszona  na  naradzie 
z dyrektorami szkół 7 maja b.r. Natomiast 5 maja odbędzie się zebranie w Jarosławcu 
w sprawie przedszkola.
Pan Antoni Gazda zwrócił się z prośbą o 3 wywrotki klińca do przysypania gruzu 
w Kol. Sitno a także o dokończenie budowy wodociągu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że kupiono klińca za 30.000,-zł i powinno go wystarczyć.
Pan  Aleksander  Karski  podziękował  za  przedszkole  i  plac  zabaw w Horyszowie 
Polskim i poprosił o poprawę chodnika. 
Ponadto Pan Karski poruszył sprawę demolowania m.in. znaków drogowych i płotów 
po zabawach i dyskotekach.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił uwagę, że na sesji byli strażacy z Sitna w sprawie 
samochodu, którzy zostali na głosowaniu i patrzyli jak radni głosują.
Ponadto Pan Brzozowski zwrócił uwagę Pani Janinie Zawadzie, że jest on radnym 
i  ma  prawo  dyskutować  na  sesji  natomiast  nieładnie  jak  dyskutuje,  komentuje 
i  wtrąca  się  w  sprawy  rady  gość,  który  przybył  na  sesję.  Każdego  powinna 
obowiązywać kultura i dobry obyczaj. Radnego też mogą ponieść nerwy.
Następnie  Pan  Brzozowski  zwrócił  się  z  prośbą  o  zakup  kostki  na  parking  przy 
kościele. Parking będzie wykonany czynem przez mieszkańców.
Następnie Pan Brzozowski poruszył sprawę zebrania w Jarosławcu, które odbyło się 
6  lutego  b.r.  Na  tym  zebraniu  Pani  Skwarek  powiedziała,  że  dwóch  radnych 
z Jarosławca dało się przekupić. Pan Brzozowski poinformował, że napisał do tej 
Pani pismo, żeby na obecnej sesji go przeprosiła. Jednak ta Pani tego nie wykonała 
i teraz będzie miała sprawę sądową.
Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  odnośnie  obecności  na  sesji  strażaków, 
że sesje Rady Gminy są otwarte i nie można z nich wyprosić gości. Jak na sesji była 
delegacja z Jarosławca i atakowała Wójta i Przewodniczącego to radny nie zgłaszał 
uwag o wyproszenie tych osób.
Pan Bogdan Pawlicha zwrócił  uwagę,  że  Przewodniczący Rady Gminy nie  może 
nikogo wypraszać z sesji – a dziękuje niektórym osobom (delegacjom) tak jak by ich 
wypraszał.
Pani Małgorzata Adamczuk zapytała o sprawę przydomowych oczyszczalni ścieków.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  przygotowywany  jest  projekt.  Do  5  czerwca  można 
składać wnioski  na realizację  tego zadania.  Ujęto 176 oczyszczalni,  natomiast  22 
oczyszczalnie zawieszono ze względu na brak wpłat. Dlatego jest prośba by te osoby 
jak najszybciej dokonały wpłat.
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Odnośnie  kanalizacji  w Jarosławcu – to  będzie  wykonana główna sieć  a  budowa 
przyłączy będzie leżała po stronie mieszkańców.
Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  poruszył  temat  odbioru  nieczystości  stałych  pytając 
co  z  mieszkańcami  którzy  nie  podpisali  umów z  firmą  Eko-Mega.  Ponadto  Pan 
Niedźwiedź zapytał o punkt odbioru sprzętu elektronicznego, który miał być otawrty 
na terenie gminy.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że sklepy przy sprzedaży nowego sprzętu powinny odebrać 
stary sprzęt.
Natomiast  odnośnie umów na śmieci  – to komisja sprawdzi kto nie zawarł takiej 
umowy.
Pan Krzysztof Gałaszkiewicz zapytał na jakiej podstawie można ukarać te osoby, 
które nie mają umów.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest odpowiedni przepis kodeksu postępowania cywilnego.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że jest także taryfikator kar i mandatów.
Pan Aleksander  Karski  poinformował,  że  w Zamościu  przy  Rotundzie  jest  punkt 
odbioru sprzętu elektronicznego.
Pan  Marek  Szajnoga  zwrócił  się  o  zmeliorowanie  rowów  wzdłuż  torów  LHS 
(Pan Kozioł) oraz zapytał czy można jeszcze wnieść uwagi do ewidencji budynków 
i gruntów).
Pan Sekretarz wyjaśnił, że obecnie ewentualne zmiany można zgłaszać w Starostwie 
Powiatowym do Pana Kazimierza Cybulskiego.
Pan Marek Szajnoga zapytał o sprawę utylizacji azbestu (eternit).        
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  na to  zadanie  jest  50.000,-zł  z  czego 25.000,-zł  są  to 
środki  własne  gminy.  Natomiast  wnioskowano  o  90.000,-zł.  Teraz  trzeba  ustalić 
kryteria  do  wyboru  wniosków do realizacji.  Być  może będzie  szansa  pozyskania 
środków na ten cel z Polsko – Szwajcarskiego Funduszu.
Pan Szajnoga zapytał czy w takim razie jak ktoś chce zmienić dach to musi czekać 
kilka lat na swoją kolejkę.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że tak, chyba że wykona to na własny koszt.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił się o zmianę numeracji posesji w Jarosławcu. W tej 
chwili  jest  to  najważniejsza  potrzeba.  Na  osiedlu  ustawiona  zostanie  tablica 
informacyjna natomiast  w pozostałej  części  Jarosławca trzeba wprowadzić  nazwy 
ulic albo na każdym odcinku drogi zmienić numerację posesji.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  na  razie  trzeba  poczekać  i  zobaczyć  czy  tablica 
na osiedlu zda egzamin.
Pan Krzysztof Gałaszkiewicz poruszył temat funkcjonowania powiatu stwierdzając, 
że na każdej sesji rady powiatu walczy o środki dla gminy Sitno ale jest to bardzo 
trudne  ze  względu  na  to,  że  gmina  Sitno  nie  dokłada  żadnej  kwoty  do  dróg 
powiatowych.  Wcześniej  Przewodniczący  Rady  Gminy  Sitno  pytał  ile  powiat 
dokłada do dróg wojewódzkich – ale nie można w ten sposób stawiać sprawy gdyż 
jest  to  dla  dobra  mieszkańców  gminy.  Dla  przykładu  w  2008  r.  gmina  Zamość 
dołożyła do dróg powiatowych 80.000,-zł a gmina Garbowiec 42.000,-zł. 
Ta gmina która dofinansowuje inwestycje na drogach powiatowych                             
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ma  pierwszeństwo  w  realizacji  zadań.  Na  2009  r.  gmina  Łabunie  zaplanowała 
140.000,-zł na dofinansowanie dróg powiatowych. Dlatego jest apel do Rady Gminy 
Sitno  o  zastanowienie  się.  Może  trzeba  starać  się  negocjować  i  wchodzić 
w inwestycje powiatowe. Poza 300 m. kostki na chodnik zaplanowano jeszcze 150 m. 
drogi  w  Bożym Darze.  Droga  w Cześnikach  nie  będzie  kontynuowana,  pomimo 
apelowania  do  honoru  Starosty,  który  publicznie  obiecał,  że  da  50.000,-zł 
na kontynuację tej drogi. Ze środków MSWiA będzie realizowana droga Zwierzyniec 
– Krasnobród a z RPO – droga do Tyszowiec oraz droga koło lotniska w Mokrem.
Dlatego  jest  prośba  by  w  przyszłym  budżecie  gminy  rozważyć  możliwość 
dofinansowania dróg powiatowych. Natomiast  odnośnie spraw bieżących,  to mają 
być zbierane pobocza przy drogach powiatowych.
Pan Sekretarz stwierdził, że gmina bardzo dużo dokłada do chodników powiatowych. 
Ponadto wystąpiono do Starostwa z propozycją współfinansowania w 50 % odcinka 
drogi w Sitnie od Agromy do Szkoły.
Pan Gałaszkiewicz stwierdził, że nie widział takiego pisma.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że wcześniej gmina wybudowała sporo dróg 
powiatowych,  chodników,  wykonała  oświetlenie  przy  drogach  powiatowych  ale 
jakoś starostwo tego nie zauważa.
Pan Sekretarz dodał, że przy obecnym układzie politycznym w starostwie i tak gmina 
niczego nie pozyska.
Pan Gałaszkiewicz zauważył, że inne gminy jakoś pozyskują inwestycje (np. gmina 
Skierbieszów).
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Pana Andrzeja Siwackiego 
w sprawie przyznania mieszkania (pismo w załączeniu).
Pan Sekretarz zaproponował skierowanie tej sprawy do GOPS, żeby przeprowadzono 
wywiad środowiskowy, ewentualnie można przyznać mieszkanie w Stanisławce.
Pan  Janusz  Brzozowski  zapytał  kto  zameldował  tych  Państwa  w Jarosławcu pod 
numerem 40a skoro oni mieszkają w Zamościu a domu w Jarosławcu o nr 40a już nie 
ma od 10 lat.
Pan Sekretarz stwierdził, że sprawdzi się czy ci Państwo są zameldowani pod tym 
numerem. Natomiast podaniem niech zajmie się GOPS w Sitnie.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  (porozumienie)  z  MZK 
w Zamościu w sprawie dofinansowania kursów autobusowych – na kwotę 75.000,-zł.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że temat w szczególności dotyczy Cześnik. Na razie autobusy 
MZK jeżdżą ale mogą zawiesić kursy.
Pan  Jerzy  Mazurek  zauważył,  że  wspominał  wcześniej  o  tej  sytuacji  jak 
wprowadzano gimbusa. Wcześniej MZK dowoziło dzieci do szkół.  Później gmina 
wypowiedziała umowę bo zaczęła dowozić dzieci gimbusem więc teraz MZK nie 
chce  jeździć  do  Cześnik.  Trzeba  się  zastanowić  czy  od  września  nie  wrócić 
do starego rozwiązania.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  jeżeli  zrezygnuje  MZK  to  na  tą  linie  wejdzie 
komunikacja  prywatna.  Za  kurs  MZK  do  Bożego  Daru  gmina  dopłaca  5.000,-zł 
miesięcznie. 
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Obecnie  w  myśl  prawa  gmina  nie  ma  możliwości  podpisania  tej  umowy 
(porozumienia) z MZK. Być może faktycznie w przyszłości trzeba będzie wyłączyć 
gimbusa z kursowania do Cześnik.
Pan Andrzej Juszczak zauważył, że w tym przypadku jeszcze chodzi o coś innego – 
linia prywatna będzie dowozić tylko do ronda w Zamościu a przy MZK – jeden bilet 
wystarcza na cały przejazd.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jest sporo miejscowości, które nie mają 
autobusów MZK.
Pan  Sekretarz  zaproponował  wstrzymanie  się  z  tą  sprawą  i  ewentualne 
zorganizowanie przetargu.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  pismo  w  sprawie  pielgrzymki 
do Częstochowy (24 maja) – ewentualny wyjazd na własny koszt.
Następnie  Przewodniczący  odczytał  pisma  w  sprawie  centrum  onkologii  oraz 
w sprawie centrum wysiedlonych (pisma w załączeniu).
Pan Krzysztof Gałaszkiewicz wyjaśnił, odnośnie centrum wypędzonych, że ta sprawa 
była  również  przedstawiana  na  sesji  rady  powiatu.  To  jest  odpowiedź  na  to  co 
w Niemczech robi Pani Erika Steinbach. Chodzi bardziej o symboliczne stanowisko 
niż  o  kwestie  finansowe.  Powiat  nie  podjął  uchwały tylko stanowisko,  w którym 
wyraża poparcie dla tej inicjatywy.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za poparciem tej inicjatywy.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Pan Sekretarz poruszył sprawę potrzeb finansowych w dziale “Kultura i Sztuka” oraz 
potrzeby środków na odwodnienie ujęcia wody w Jarosławcu.
Pan Ryszard Monastyrski zwrócił się o poprawę dróg Rozdoły – Podźródła.
Pan  Krzysztof  Gałaszkiewicz  poinformował,  że  rada  powiatu  podjęła  uchwałę 
w sprawie dofinansowania jednostek OSP – po 300,-zł na jednostkę. W gminie Sitno 
na 10 jednostek da to kwotę 3.000,-zł.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo z GOK w Sitnie w sprawie 
brakujących  środków  (12.000,-zł).  Potrzeby  te  zostaną  dołączone  do  następnych 
zmian budżetowych.
Pan  Janusz  Brzozowski  poruszył  sprawę  wyjazdu  do  Częstochowy  stwierdzając, 
że powinien być to wyjazd dla radnych lub pracowników urzędu gminy a nie dla 
osób za które później trzeba będzie się wstydzić.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że nie ma możliwości sfinansowania takiego 
wyjazdu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że można jechać ewentualnie swoim autobusem.
Następnie  Pan  Sekretarz  w  imieniu  Pana  Wójta  podziękował  za  udzielenie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu w 2008 r.
Pani Janina Zawada podziękowała Panu Wójtowi, Panu Sekretarzowi i Radzie Gminy 
za  zaangażowanie  w prace  na  rzecz  gminy.  Ponadto  Pani  Zawada  podsumowała 
działalność  społeczną  sołtysów  oraz  zwróciła  uwagę  nt.  wypowiedzi  niektórych 
radnych pod adresem sołtysów.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  Rada  stara  się  dbać  o  sołtysów. 
Otrzymują oni informację o każdej sesji.
Pan Janusz Brzozowski poruszył temat nagrzewnicy elektrycznej  podarowanej  dla 
KGW w Jarosławcu przez dyrektora Banku w Sitnie. Ta nagrzewnica była w Domu 
Ludowym w  Jarosławcu.  Pani  Skwarek  wypożyczyła  ją  na  wesele  i  nie  oddała. 
Dlatego  jest  prośba  o  odebranie  tej  nagrzewnicy  i  przekazanie  jej  dla  OSP 
w Jarosławcu.
Pan Sekretarz stwierdził, że trzeba dokonać rozeznania czy była to własność gminy.
Na tym zakończono realizację punktu “Sprawy różne”.

Ad.8
Przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XXXI/2009 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół w głosowaniu jawnym przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

     Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf

   
 


